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1. Høringssvar til kommende års kommunale budget 
 
Bilag: Høringsbrev – andre bilag til punktet downloades via link i høringsbrevet. 
 
Deadline for høringssvar senest den 28.8.2023. 
 
På mødet drøftes det overordnede indhold af høringssvaret. 
Det aftales på mødet, hvem der skriver udkast til høringssvar, som herefter rundsendes på 
mail til kommentarer og godkendelse. 
 
Referat  
 
Vi aftalte at kommentere på: 
Rammebesparelsen på de 720.000 kr. Vi er bekymrede for trivslen, når der skal spares på 
muligheden for give eleverne deltagelsesmuligheder i fx. mellemformer 
Den relativt store stigning i SFO-taksterne 
En bekymring for at miste kolonien i Svejbæk, hvis vi mister muligheden for at give 
børnene den oplevelse. 
Bekymring for at lukke Headspace. Vi skal investere i børn og unge. 
Lukning af friluftsbadet ved Præstemosen. 
Besparelsen på distribuering af bestilt mad - sund skolemad. 
Forældrebetaling i SFO i specialordningen 
Behov for at investere mere i U-start. Vi bruger det meget - og det virker! 
Grøn pulje - ærgerligt, når klima og miljø er i fokus. 
HDS- og madkundskabslokalet er udsat til budget 24. 
Vi er bekymrede for at spare på trafiksikkerheden også set i lyset af de ændrede 
skoledistrikter. 
Vigtigt at prioritere muligheden for uddannelse og efteruddannelse for medarbejderne. 

Dato: Torsdag, den 16. august 2023 

Sted: Personalerummet 

Deltagere: Jacob L. Poulsen 
Julie Deleuran 
Gitte Pedersen 
Julie Eichner 
Lars Zenke 
Louise Ankerstjerne 
Bettina Thorsøe 
Naja Nørmark 
Elias Knak, afbud 
Valdemar Bruun de Neergaard, afbud 
Stine Lindgren 
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HVIDOVRE KOMMUNE 
 
Center for Skole og Uddannelse 
Holmegårdsskolen 
Skolesekretær:  
Helle Martinsen 
 
Dato: 24. august 2023 /rti 
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Støtte op om klubberne og samarbejdet mellem skole/klub. Og spørg brugerne. 
 
 
Aftale: 
Formanden skriver et udkast til høringssvar, som rundsendes til endelig godkendelse 
inden det fremsendes. 
 
 
2. Princip Åben skole/Livslæring og uddannelsesbilleder 
 
Bilag: Nuværende princip ”Åben skole” 
Bilag: Forslag til nyt princip ”Livslæring og uddannelsesbilleder” 
 
Skolens PU-udvalg har lavet forslag til revidering af princippet ”Åben Skole”, som samtidig 
vil tage navneforandring til ”Livslæring og uddannelsesbilleder”. 
Eventuelle ændringsforslag fra skolebestyrelsen indarbejdes efterfølgende af 
arbejdsgruppen (Jesper Duus og Lars) før endelig godkendelse. 
 
Referat 
 
Bilag: Nuværende princip ”Åben skole” 
Bilag: Forslag til nyt princip ”Livslæring og uddannelsesbilleder” 
 
Skolens PU-udvalg har lavet forslag til revidering af princippet ”Åben Skole”, som samtidig 
vil tage navneforandring til ”Livslæring og uddannelsesbilleder”. 
Eventuelle ændringsforslag fra skolebestyrelsen indarbejdes efterfølgende af 
arbejdsgruppen (Jesper Duus og Lars) før endelig godkendelse. 
 
Referat 
  
Princippet er lavet med henblik på, at PU i skoleåret indsamler data om arbejdet ude på 
årgangen, ift. hvordan der konkret arbejdes inden for dette område.  
Derudover skal PU-medlemmerne igennem et kompetenceudviklingsforløb, og alle 
medarbejdere skal til fælles oplæg i september. På den baggrund skal der udarbejdes 
konkrete aftaler for arbejdet med temaet i dette skoleår samt for skoleåret 24/25. 
 
Det foreslås, at der tilføjes begrebet  “dannelse” samt lokalsamfundet, virksomhedsbesøg 
og erhversplaymaker skal nævnes. Skoleleder undersøger, om erhversplaymakeren 
stadig tænkes ind i skoleafdelingen. 
 
Aftaler: 
Arbejdsgruppen retter princippet til ud fra input fra SB, derfra sendes det ud til SB-
medlemmer og herfra til godkendelse i skolens MED-udvalg og så endelig godkendelse i 
SB - sker skriftligt. 
 
3. Opfølgning på budget 2. kvartal 2023  
 
Bilag: Kvartalsoversigt 
 
Kvartalsvis orientering ved skolelederen jvf. årshjul. 
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Referat 
 

Stine orienterede om skolens budget. Budgettet er blevet reduceret pga en af KB d. 30. 
maj vedtaget rammebesparelse på budget 23. Vi i gang med ansættelse af uddannede 
pædagoger på SFO’en og tysklærere efter opsigelser. Der er allerede budgetteret med 
ansættelserne af pædagoger i budgettet. 

 
4. Beslutning om temaarbejde 
 
Beslutning om hvilke temaer som skolebestyrelsen skal arbejde med på møderne i 
nuværende skoleår. 
Indkomne idéer kan læses og tilføjes i dokumentet ”Skolebestyrelsens Idéliste” på 
fællesdrev. 
På mødet bliver idéerne prioriteret, så man må gerne inden mødet hver især have 
overvejet, hvilke idéer man vil arbejde med - og om nogle gamle idéer eventuelt skal 
fjernes fra listen. 
 
Der er afsat tid til temaarbejde på møderne i oktober, januar og april samt opsamling og 
evaluering i maj. 
 
Referat 
 
Vi besluttede at arbejde i disse spor: 
1) To-lærer timer Undervisningsdifferentiering, organiseringsformer og herunder drøftes 
samundervisning  
2) Et sundt skoleliv: Digital dannelse: Brug af skærme, Everyday sexism 
 
 
I idékataloget var der enighed om, at vi allerede er i gang med eller i mål med: 
 
Traditioner, procedurer/retningslinjer for skolebestyrelsens arbejde med tilsynet med 
skolen. 
 
Vi talte om temaet “Everyday Sexism” og hvilket arrangement, vi forestiller os. Skal vi lave 
et fælles oplæg for skolebestyrelser på alle skoler i netværket? 
 
 
Meddelelser 
 
Elevråd 
 
 
Skoleleder 
 
Orientering om ny skolechef 
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René Rasmussen Sjøholm stoppede den 11.8.2023 og Gerhard Grubb Waaentz 
(skoleleder på Frydenhøjskolen) er konstitueret som skolechef. Stillingen bliver slået op. 
Orientering om Seminar - skolens oplevelse 
Det var en stor succes. Skolebestyrelsen er positiv omkring prioriteringen af sådanne 
seminarer 
 
Formand 
 
Orientering om fokuspunkter til kommende SB-møder 
September: Har inviteret Betina Jacoby ift. skolebestyrelsens arbejde 
Orientering om proces for skriftligt tilsyn med udvalgte principper 
Forslag: 

- Skolen laver skriftlig opsamling og orienterer sig i princippet om beskrivelse af 
tilsynet. Oplægget uploades til fællesmappen. 

- Der sættes en frist for kommentarer, typisk en uges tid. 
- Kommentarer og svar indskrives i dokumentet, der vil fremgå som bilag til næste 

sb-møde, hvor tilsynet godkendes formelt. 
 
Evalueringsrapport af skolebyggeri er færdig. 
Udmærket rapport som er nyttig ved nye skolebyggerier 
Skole & Forældre holder landsmøde fredag den 17.11. og lørdag den 18.11. på Hotel 
Nyborg Strand. 
 
Eventuelt 
 
Processen med suppleringsvalg til skolebestyrelsen indledes i slut august. 
 
Godkendelse af referat 
 
Ved fysisk fremmøde godkendes referatet undervejs punkt for punkt. 
Punkter til næste møde skal fremsendes til formanden senest onsdag den 6. september 
2023. 
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